
 Protokół Nr XIV/2012 
 

z XIV sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 27 marca 2012 r. w godz.12.00 do 15.50 w sali 
sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 

Adn. 1 
 XIV sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta 
Kapczyńska. 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego, sołtysów wsi i wszystkich gości biorących udział w sesji. 
(Listy obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią załączniki Nr 1 i 2 do protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy Mieścisko, na 
dzisiejszej sesji obecnych jest 14 radny, 1 radny – P.Wojciech Szudrowicz usprawiedliwił 
swoje spóźnienie, w związku z czym Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i 
podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad XIV sesji Rady Gminy Mieścisko. 
Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad następujących zmian:  

1) wycofanie z porządku sesji projektu uchwały w poz.15.9. w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych położonych we wsi Wiela;  

2) wprowadzenie do porządku sesji: 
- pod poz.15.9. projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej w 
Podlesiu Kościelnym; 
- pod poz.15.12. projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Mieścisko; 
- pod.poz.15.13. projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów działalności 
gospodarczej w Jaworówku; 

     3)  w projekcie uchwały pod.poz.15.7. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie  
          nieruchomości gruntowej we wsi Mirkowiczki wyraża się zgodę na zbycie tylko jednej  
          działki, a nie jak wcześniej zakładano dwóch działek z uwagi na brak podziału;  
 
Przewodnicząca Rady poddała kolejno pod głosowanie radnych zaproponowane zmiany, 
które w głosowaniu zostały przyjęte jednogłośnie. 
Porządek obrad XIV sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 
 1. Otwarcie sesji. 
 2  Stwierdzenie quorum. 
 3. Przedstawienie porządku obrad XIV sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia zmian. 
 4.Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
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 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 6. Zapytania sołtysów. 
 7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  
       międzysesyjnym. 
  9. Informacja o pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 10. Sprawozdanie ze współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami pozarządowymi  
       oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  
       w 2011 roku. 
11. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  
      Problemów Alkoholowych za 2011 rok. 
12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za  
      2011 rok. 
13. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku za 2011  
       rok. 
14. Sprawozdanie z działalności Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie za  
      2011 rok. 
15.Podjęcie uchwał: 
       15.1. w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok,  
       15.2. w sprawie zmian w  Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mieścisko  
                 na lata 2012-2021, 
       15.3. w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy  
                 Mieścisko  środków stanowiących fundusz sołecki na rok 2013, 
       15.4. w sprawie porozumienia międzygminnego Gminy Wągrowiec z Gminą  
                Mieścisko w zakresie pomocy osobom niepełnosprawnym, 
       15.5. w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  
                zapobiegania bezdomności zwierząt, 
       15.6.  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy zamiany prawa  
                 użytkowania wieczystego na prawo własności, 
       15.7. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych we wsi  
                 Mirkowiczki, 
       15.8. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położonej  
                 we wsi Zbietka, 
       15.9.  w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej w Podlesiu Kościelnym, 
       15.10. w sprawie likwidacje Zespołu ds. Obsługi Oświaty w Mieścisku 
       15.11. w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIX/252/06 Rady Gminy Mieścisko z dnia 22   
                  czerwca 2006r. w sprawie upoważnienia Kierownika Zespołu ds. Obsługi Oświaty      
                  do załatwiania spraw z zakresu pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla    
                  uczniów i wydawania w tej sprawie decyzji administracyjnych, 
       15.12. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i  
                   kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Mieścisko, 
       15.13. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  
                   przestrzennego terenów działalności gospodarczej w Jaworówku. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wolne głosy i wnioski. 
18. Zakończenie. 
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Przewodnicząca Rady poinformowała, że na dzisiejszej sesji testujemy program e-sesja do 
obsługi sesji Rady. Program daje również możliwość przesyłania materiałów z sesji 
bezpośrednio do BIP-u.  
Jednocześnie Przewodnicząca Rady zaproponowała aby materiały na sesję radnym, którzy 
wyrażą zgodę wysyłać na skrzynkę pocztową w wersji elektronicznej. 
Zgodnie z informacją P.Sekretarz – Alicji Kędrackiej program e-sesja kosztuje 3.500,-zł brutto 
i w I roku obejmuje też aktualizację, potem co rocznie koszt aktualizacji 1.500 zł brutto.  
Wójt Gminy wyjaśnił, ze prezentacja tego programu była w WOKiSS i spotkał się on z dużym 
zainteresowaniem samorządowców.. 
Przewodnicząca Rady zaproponowała aby radni podawali w biurze Rady swoje e-maile do 
wysyłania materiałów w wersji elektronicznej. 
 
Adn. 4 
  
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji był do wglądu w 
biurze Rady i nikt do niego nie wniósł uwag, w związku z powyższym zaproponowała jego 
przyjęcie bez odczytywania. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 14 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez 
odczytywania. 
 
Adn. 5-  Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Wojtyszyn: 
1) powrócił do sprawy umów z AQUANETEM, gdzie obecne umowy narzucone przez 
AQUANET zobowiązują odbiorców i właścicieli posesji do ponoszenia kosztów awarii 
przyłączy. Jednocześnie radny przytoczył art.5 pkt.2  ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w 
wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków mówiący, że „jeżeli umowa o zaopatrzenie w 
wodę i  odprowadzanie ścieków nie stanowi inaczej – odbiorca usług odpowiada za 
zapewnienie niezawodnego działania posiadanych instalacji przyłączy wodociągowych lub 
instalacji i przyłączy kanalizacyjnych z urządzeniem pomiarowym włącznie”. W art.19 w/w 
ustawy jest również napisane, że „Rada Gminy po dokonaniu analizy projektów regulaminów 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków opracowanych przez przedsiębiorstwo 
wodociągowo-kanalizacyjne uchwala regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków, 
który obowiązuje na obszarze gminy”. Ten regulamin na podstawie art.32 powinien być w 
terminie 9 miesięcy od dnia wejścia w życie ustawy uchwalony przez Radę Gminy. Ponieważ 
ustawa jest z 7 czerwca 2001 r. czyli jest to kadencja w której obradach nie uczestniczyłem 
dlatego prosiłbym o udostępnienie tego regulaminu uchwalonego najpóźniej do 2002 r. i 
ewentualnie przeanalizowanie tych spraw związanych z utrzymywaniem przyłączy czy 
ponoszenia kosztów awarii przyłączy przez AQUANET jak to było do ostatniej umowy; 
 
- radny Rodzewicz: 
1) zapytał czy już zakończono równanie dróg, „ponieważ zgłaszałem w Urzędzie Gminy aby 
dojazd tam do nas był wreszcie zrobiony”; 
2) radny prosił aby P.Wójt odpowiedział na następujące pytania: 
„chciałbym wrócić do Przedszkola i sprawy dożywiania i pytań skierowanych do mnie: 

Ø „jak to jest, że Sanepid mówi, że stołówka się nie nadaje, a firma cateringowa w 
tej samej stołówce rozdziela posiłki, podgrzewa je itd. ?” 
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Ø „jak to jest, że w tym samochodzie co się dowozi żywność są środki czystości, 
szczotki ?” 

Ø „jak to jest, że Pani która wozi, kieruje samochodem, pomaga, wynosi, bierze 
chochlę, rozdziela, porcjuje. Jeśli to jest higiena, to dziękuję”; 

Ø „kto będzie odpowiadał za to jak będzie zatrucie ? Ponieważ tam są 2 firmy: to są 
osoby zatrudnione przez gminę i osoby z firmy cateringowej ?” 

Ø „jedzenie na plastikowych talerzykach, czy pojemnikach plus plastikowe sztućce. 
A jak się złamie i małe dziecko połknie. Kto będzie odpowiadał ?”; 

Zaleceniem WHO- Światowej Organizacji Zdrowia jest zakaz dawania dzieciom jedzenia 
na plastikach, z tego biorą się uczulenia, choroby. To jest wszystko dopuszczone, tylko jak 
się używa ciągle to się kumuluje; 
Ø „chciałbym wyliczenia konkretne co do złotówki jakie są oszczędności, które Pan 

Wójt proponuje na zmianach, które cały czas w tej gminie odbywają się”; 
Ø sprawa, która wynikła na wspólnym posiedzeniu Komisji, tj. sprawa rysowania się 

wykładziny w budynku nowego Gimnazjum. Wykładzina jest porysowana, 
popękana. Wykładzina o bardzo złej jakości. Ta wykładzina nie nadaje się do 
użytku w szkole. Dzieci pod butami wnoszą piasek, jak przejdzie to porysuje”; 

 
- radny Graczyk: 
1) zapytał P.Wójta  „w kogo gestii należy remont włączenia drogi gminnej w Gorzewie do 
drogi powiatowej Mieścisko-Gołaszewo ?. Jest to praktycznie na przepuście łączącym rów z 
jednej i drugiej strony drogę powiatową. Jest to w pasie drogowym  powiatowym i według 
mnie jest to w gestii Zarządu Dróg Powiatowych. Jedną cześć drogi od Gołaszewa zrobili w 
tym roku, a  do drugiej mieli uwagę, że ten odcinek jest w gestii gminy”;  
2) „sprawa dotyczy obecnego stanu na polach. Zgłoszone było na wspólnym posiedzeniu 
Komisji odnośnie skutków mrozu. Pan Wójt podjął od razu interwencję. Dowiedzieliśmy się, 
że jesteśmy jedną z pierwszych gmin w województwie, która rozpoczęła tę akcję odnośnie 
szkód. Na dzień dzisiejszy w oparciu o prowadzone kontrole komisji jaka jest skala na terenie 
gminy powierzchni hektarów dotkniętych przymrozkami do hektarów, które zostały obsiane 
jesienią, chodzi o zboża, rzepak; Jak również jaka to jest skala zniszczeń w stosunku do 
powierzchni hektarów przeliczeniowych podlegających opodatkowaniu ?” 
3) na  co mogą liczyć rolnicy z naszego terenu: pomoc ze strony gminy. Czy będą jakieś 
umorzenia, czy będzie pomoc z opieki społecznej, jaką pomoc mogą uzyskać od państwa, 
które powinno ogłosić stan klęski żywiołowej”; 
4)„rolnika obowiązuje ustawa o odstępstwie nasiennym. W warunkach  dużych strat na 
polach z powodu upraw dotkniętych przymrozkami, jeżeli jest klęska nie ma możliwości 
uzyskania materiału siewnego ze względu na jego braki w centralach, hodowlach, pozostały 
dane areały nie przesiane, z drugiej strony pozostaną areały nie obsiane, które nie będą 
gwarantowały rolnikowi dochodu, a także budżetowi gminy, budżetowi państwa, w dalszej 
części zagraża to bezpieczeństwu żywności kraju. Nie jest to tylko przypadek Polski odnośnie 
tych mrozów, ale ogólnoeuropejski. Jeżeli ta ustawa ma na dzień dzisiejszy karać rolników za 
to, że posiali zboże, które uzyskali od sąsiada, z zewnątrz, bez kwalifikacji, bez zgłoszenia do 
Agencji Nasiennej. Proponowałem na Komisjach aby Pan Wójt za pośrednictwem Zrzeszenia 
Wójtów, Burmistrzów wystąpili albo do Ministra Rolnictwa, czy do Premiera bo w/w ustawa 
jest niezgodna z Konstytucją. Jeśli część rolników jest zobowiązana do uiszczania opłaty 
odstępstwa, a pozostali nie, to jest niezgodne bo nie ma równego traktowania rolników. W 
tej sytuacji ustawa nie jest łamana przez rolników bo jest ona faktycznie niezasadna. Jakie są 
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podejmowane działania w tej sprawie ze strony Izby Rolniczej ? Jest to sytuacja wyjątkowa. 
Należałoby w sprawie tej ustawy skierować wnioski do Premiera żeby nie dotykała rolników, 
bo rolnik nie tyle, że chce zasiać i mieć z tego zysk, ale zabezpiecza bezpieczeństwo 
żywnościowe kraju i obywateli. Należałoby wystąpić do odpowiednich organów: Sejmu aby 
ta ustawa nie dotykała konkretnie rolników, co już rolnicy w wyniku zniszczenia upraw 
odczuli i jeszcze z drugiej strony”; 
- radny Górski – „rozmawiamy o zmianie ustawy. A do tego nie jest władna Rada, powinien 
się tym zająć rząd i parlament”; 
- Przewodnicząca Rady – stała na stanowisku, że sprawami zgłoszonymi przez radnego 
Graczyka powinna się głównie zająć Izba Rolna. Mamy Wielkopolską Izbę w Poznaniu, a 
Wielkopolska bardzo dotknięta jest ta klęską. 
- radny Kuryłowicz – wyjaśnił, że na w/w tematy rozmawiał z Przewodniczącym  Powiatowej 
Izby Rolnej – P.Bogdanem Flemingiem. Stosowne wnioski już poszły z Izby Rolnej. Jest to 
przez Izbę monitorowane: sprawa wymarznięć i przesiewu oraz  pomocy dla rolników. 
- radny Graczyk – „tylko rolnik musi podjąć decyzje na dzień dzisiejszy”; 
- radny Kuryłowicz – „chodzi o materiał siewny. Materiału siewnego kwalifikowanego 
praktycznie się nie dostanie, bo już go nie ma. Jeżeli był materiał ostatnio to jego cena była 
„kosmiczna”, około 50, 100% wyższa niż 2-3 miesiące temu. W głowie się nie mieści jak to 
jest możliwe, że zgodnie z prawem firmy czy spółki robiły takie „przekręty” żeby cena poszła 
około 50, 100% w górę. Cena materiału do siewu między rolnikami też jest obłędna. Nie mają 
żadnych skrupułów ci co mają materiał siewny.”; 
- radny Graczyk – „jeśli jest możliwość na dzień dzisiejszy uzyskania od sąsiada materiału do 
siewu, nie jest on sprawdzony, kwalifikowany a jest możliwość zasiania danych gruntów żeby 
nie leżały odłogiem. W przeciwnym razie rolnik nie będzie miał, gmina też nie będzie miała z 
tego tytułu dochodu, rolnik w końcu przyjdzie do opieki społecznej po pomoc. W tej sytuacji 
należy interweniować odnośnie tej ustawy. Ustawa nie zezwala żeby rolnik obsiał areału nie 
kwalifikowanym ziarnem, a jest to jakiś pożytek z tego bo będzie ziarno, będzie trzoda”;  
- Przewodnicząca Rady – „ponieważ nasza gmina jest typowo rolnicza uważam, że ten głos 
jest bardzo zasadny”; 
- radny Wojtyszyn – „w mediach usłyszałem, że wszyscy rolnicy, którzy zostali dotknięci tą 
klęską żywiołową mają mieć udzieloną pomoc: preferencyjne kredyty, itp. Jeśli ulgi w 
podatkach będą zastosowane to straci gmina Mnie się wydaje, że powinniśmy już zawczasu 
wystąpić do Ministerstwa żeby te udzielone ewentualne ulgi zostały zrefundowane przez 
rząd”; 
Z kolei głos w dyskusji zabrał Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński: 
- „po pierwsze nigdy nie dostajemy zwrotu umorzonych podatków. Dostajemy zwroty za ulgi 
inwestycyjne. Jak ktoś miał inwestycję, względnie kupił grunty to państwo zwraca. 
Umorzenie podatku jest na indywidualny wniosek.  
Kwestię dopłaty nasiennej może zmienić tylko ustawa i to się nie dzieje w tygodniu. Nie 
może Pan czekać aż zmienią dopłatę nasienną. To nie dzieje się w tydzień czy dwa. Natomiast 
Pan jako gospodarz powinien patrzeć co można z tym zrobić, ponieważ na to poszły  nakłady. 
Trzeba szukać czegoś innego. Bo jak zostanie to odłogiem to nikt nie zwróci 100% ani Opieka 
Społeczna, ani kredyty. Trzeba ten nawóz, to wszystko co tam zostało włożone wykorzystać, 
a to Pan musi o tym zdecydować. W gminie działa komisja, dzisiaj nie mogę podać jakie to są 
wartości. Sami państwo wiecie, że w ubiegłym roku również były wysuszenia i wymoczenia, 
158 wniosków i ile zostało zakwalifikowanych – 2.Problem został wyartykułowany, jest 
badany przez komisję, ale to państwo musicie podejmować jakąś decyzję. Państwo musicie 
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wiedzieć, że dzisiaj kontraktacji buraka, ziemniaka nikt nie zwiększy. Jedyną rzeczą są te 
sprawy energetyczne, albo kukurydza na ziarno, innego wyjścia nie ma”; 
- radny Graczyk – „nie ma na dzisiaj już możliwości żeby zaopatrzyć się w ziarna kukurydzy 
nasiennej”; 
- Przewodnicząca Rady – „co w sytuacji jak już w tej chwili nie ma nasion materiału 
kwalifikowanego ? 
- Wójt – „albo jest, ale za ile ? Dlatego rolnik jest fabryką bez dachu i trzeba decydować 
szybko”; 
- radny Górski – zgłosił, że lampa która stoi obok cukierni „Wielkopolska” jest skrzywiona bo 
prawdopodobnie ktoś w nią uderzył samochodem”; 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów 
 
- P.Ignaczak – sołtys wsi Budziejewko: 
1)  powitał nowowybranego sołtysa wsi Jaworówko – P.Pawła Urbańskiego; 
2) zapytał czy do Wielkanocy będzie rozwożone kruszywo na drogi ? 
- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne: 
1) skierowała pytanie za pośrednictwem radnego powiatowego do Zarządu Dróg 
Powiatowych oraz do Wójta czy tablice z nazwami miejscowości: Popowo-Huby, Popowo 
Kościelne od strony Budziejewa były zdjęte do czyszczenia czy to był zwyczajny wandalizm ? 
2) mieszkańcy cały czas monitują o naprawę chodnika przy przepompowni ścieków. Tam tej 
kostki POZBRUK jest coraz mniej”; 
- P.Tańska – sołtys wsi Zbietka – zwróciła uwagę na odwodnienie dróg śródpolnych. Ostatnio 
była remontowana droga od wioski  w stronę do Ochodzy nie była ona odwodniona. Teraz 
jest przejezdna, ale jak były te pierwsze roztopy to była ona nieprzejezdna. P. Sołtys 
wnioskowała aby tę drogę i nie tylko odwodnić”; 
- P.Witucki – sołtys wsi Sarbia – prosił o wyprofilowanie równiarką w miarę krótkim czasie 
drogi powiatowej Sarbia-Ochodza, która po zimie jest w stanie krytycznym i podobnie  dróg 
gminnych; 
Do zapytań sołtysów ustosunkował się Wójt Gminy: 
- sołtysowi z Budziejewska – „kruszywa nie obiecuję do Swiąt, ale do odpustu Św.Wojciecha 
do Budziejewska i do pozostałych wsi sukcesywnie będziemy wozić”; 
- sołtysowi wsi Popowo Kościelne: 
1) :tablice były odkręcone i położone Zgłosimy i będziemy wiedzieli czy są do odmalowania 
czy ukradzione”; 
2) w sprawie chodnika – „w ubiegły wtorek odbyło się wspólne posiedzenie Komisji 
Komunikacji Rady Powiatu i naszej Komisji Przestrzegania Prawa na którym pewne rzeczy 
zostały wyartykułowane. Również naprawa tego chodnika”; 
- odwodnienie w Zbietce – „w ubiegłym roku nie powinniśmy tej drogi w ogóle robić, a za 60 
tys.zł ją zrobiliśmy. Odwodnienie wstrzymało nam pozwolenie na budowe bo po prawej 
stronie jadąc są wierzby, które musimy badać przez 1,5 roku (problem ekologów).Dopiero jak 
te wierzby wykarczujemy to woda będzie miała gdzie spłynąć”;  
- sołtysowi Derezińskiemu – „równiarka jeździ i będzie jeździła. Najważniejsze, że jest 
sprawna i dlatego jeżeli pogoda pozwoli to ona będzie zgodnie z harmonogramem jeździła  
po naszych drogach”; 
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Adn. 7 
 
 Wójt Gminy przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik Nr 4 do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy złożyła informację ze swojej działalności w okresie 
międzysesyjnym: 
 
- 10.02.br – udział w uroczystym apelu w Szkole Podstawowej w Mieścisku z okazji Święta 
Patrona – Stefana Czarnieckiego; 
- 20.02.br – w Powiatowej Konferencji samorządów wiejskich w której uczestniczyło 144 
sołtysów; 
- w dniach od 7 do 9 marca br – udział w uroczystości z okazji Dnia Kobiet. W tym miejscu 
podziękowała w imieniu wszystkich pań P.Wójtowi i wszystkim sołtysom za zaangażowanie i 
wysiłek włożony w przygotowanie okolicznościowych spotkań we wszystkich świetlicach 
wiejskich. 
- 15 marca br – w ramach akcji „Cała Polska czyta dzieciom” czytała dzieciom w Przedszkolu 
bajkę; 
- 16 marca br. – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji, którego przedmiotem było 
opiniowanie materiałów na dzisiejszą sesję; 
- 20 marca br. – udział w zebraniu sprawozdawczym Stowarzyszenia Pomocy Uczniom 
im.Jana Pawła II; 
- 21 marca br. -  udział w uroczystości obchodów Międzynarodowego Dnia Inwalidów i Osób 
Niepełnosprawnych, które odbyło się przy udziale Zakładu Aktywności Zawodowej w 
Gołaszewie; 
- 26 marca br – udział w konferencji Pomorskiej Agencji Rozwoju Regionalnego nt..obszarów 
wiejskich; 
 
Adn. 9 
 
 Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy przedstawili informacje z prac Komisji od 
ostatniej sesji: 
- radny Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu: 
Komisja  odbyłą 2 posiedzenia: 

1) 15 lutego br. - na temat organizacji wypoczynku dzieci i młodzieży w okresie ferii 
zimowych i letnich oraz omówiono propozycje do kalendarza imprez kulturalnych, 
sportowo-rekreacyjnych i turystycznych na rok 2012 

2) 20 marca br. – wspólne posiedzenie Komisji nt. zaopiniowania materiałów na 
dzisiejszą sesję; 

- radny Kuryłowicz – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu:  
Komisja odbyła 2 posiedzenia: 

1) 3 lutego br. nt. „Gospodarka wodna na terenie gminy Mieścisko”; 
2) 19 marca br. – wspólne posiedzenie Komisji Rady; 

- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 3 posiedzenia: 
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1) 21 lutego br. – „Kontrola udzielania i rozliczania dotacji celowych, podmiotowych i 
przedmiotowych za rok 2011 i kontrola kosztów utrzymania kompleksu sportowego – 
„Moje boisko ORLIK w 2011 roku” 

Przewodniczący Komisji odczytał protokół z przeprowadzonej kontroli.  
2) 15 marca br. „Kontrola realizacji wpływów z podatków i opłat lokalnych za rok 2011, 

w tym wielkość zastosowanych ulg i umorzeń i aktualny stan zaległości oraz  kontrola 
wykorzystania funduszu sołeckiego z uwzględnieniem korekt w 2011 roku”; 

3) 19 marca br. – wspólne posiedzenie Komisji Rady nt. zaopiniowania materiałów i 
projektów uchwał na sesję; 

- radny Górski – członek Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i Komunikacji – z 
upoważnienia Przewodniczącego Komisji poinformował, że Komisja odbyła 2 posiedzenia:  
1)  19 marca br. nt, zaopiniowania materiałów na sesję; 
2) 20 marca br -  udział Komisji Przestrzegania Prawa Rady Gminy w wyjazdowym 
posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Rady Powiatu nt. stanu dróg powiatowych na terenie 
gminy z ustaleniem najważniejszych priorytetów do realizacji na 2012 rok; 
 
Adn. 10 – Sprawozdanie ze współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami pozarządowymi 
oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2011 roku.  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że sprawozdanie było szczegółowo przedstawione na 
wspólnym posiedzeniu Komisji, jednocześnie dzisiaj na sesji jest przedstawione w krótkiej 
prezentacji w wersji multimedialnej. Zwróciła się do radnych czy są pytania do 
przedstawionego sprawozdania ? 
W związku z brakiem pytań sprawozdanie zostało przyjęte i stanowi załącznik Nr 5 do 
protokołu. 
 
Adn. 11  - Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych za 2011 rok. 
Do w/w sprawozdania odniósł się Wójt Gminy przedstawiając informacje o wielkości 
sprzedanego w roku 2011 alkoholu. 
W roku 2011 na terenie gminy Mieścisko sprzedano alkoholu na kwotę  2.249.000 zł, co w 
przeliczeniu na 1 mieszkańca w wieku od 0-100 wynosi  367,22 zł i jest to o 45 zł więcej od 
roku 2010.Wójt podał wartości sprzedanego alkoholu w poszczególnych wsiach: 
- Mieścisko  - 1.459.000,- zł 
- Gołaszewo  -      86.000,- zł 
- Kłodzin  -      20.000,- zł 
- Pląskowo  -      17.000,- zł 
- Podlesie Kościelne -      75.000,- zł 
- Budziejewo  -      14.000,- zł 
- Popowo Kościelne -     337.000,-zł 
- Wiela   -       20.000,-zł 
- Żabiczyn  -     138.000,-zł 
- Zbietka  -       49.000,-zł 
 
(Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za 2011 rok stanowi załącznik Nr 6 do protokołu). 
 

 



 9

Adn. 12 – Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 
2011. 
Wójt Gminy poinformował, że ze środków przeciwdziałania alkoholizmowi jesteśmy 
zobowiązani prowadzić profilaktykę w zakresie zwalczania narkomanii. 
Wójt dodał, że narazie zarówno w Szkole Podstawowej, ani Gimnazjum nie spotkaliśmy się z 
jakimiś sygnałami, które mogłyby nas zaniepokoić w tej materii, aczkolwiek  problem cały 
czas monitorujemy. 
Radni nie zgłosili zapytań do w/w sprawozdań przyjmując bez uwag. 
(Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2011 
stanowi załącznik Nr  7 do protokołu). 
 
Adn. 13 – Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku za rok 2011. 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała,  że sprawozdanie było szczegółowo przedstawione 
przez Panią Kierownik OPS na wspólnym posiedzeniu Komisji. Na sesji nikt z radnych nie 
zgłosił zapytań. Przewodnicząca Rady zapytała o obsadę etatową w OPS. 
Pani Kierownik w odpowiedzi wyjaśnił, że OPS zatrudnia 9 pracowników. Jednocześnie  
uzupełniła swoja wypowiedź o dane liczbowe. W 2011 roku  wydano w ramach działu 
„Opieka Społeczna”  kwotę:  3.242.254,05 zł z tego  2.373.106,30 zł to były świadczenia 
rodzinne wraz z funduszem alimentacyjnym. Kwota  869.147,75 zł  to była pomoc społeczna 
łącznie z utrzymaniem Ośrodka, z tej kwoty udział gminy wyniósł  551.399,96 zł. Pani 
Kierownik poinformowała, że sprawozdanie OPS będzie zamieszczone na stronach BIP-u i 
można dokładnie zapoznać się z obszernym materiałem. 
Przewodnicząca Rady dodała, że sprawozdanie w wersji papierowej znajduje się w biurze 
Rady. 
Rada przyjęła sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2011 bez uwag. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik  Nr 8 do protokołu). 
 
Adn. 14 – Sprawozdanie z działalności Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie  za rok 
2011. 
Sprawozdanie podobnie jak wcześniejsze było omawiane na wspólnym posiedzenie Komisji 
Rady. Przewodnicząca Rady udzieliła na sesji głosu Kierownikowi ZAZ, który zachęcał do 
zapoznania się ze sprawozdaniem na stronach BIP-u. W swoim wystąpieniu pokrótce 
poinformował o  zakupach inwestycyjnych dokonanych w 2011 roku przez ZAZ oraz o 
trudnościach związanych z legislacją, ustawami w kwestii finansowania zakładów aktywności 
zawodowej. Ostatnim owocem jest wniesienie przez posłów do laski marszałkowskiej 
projektu  zmiany ustawy z dnia 13 marca 2012 r. 
Przewodnicząca Rady pogratulowała w imieniu Rady  Kierownikowi ZAZ dotychczasowych 
osiągnięć. 
(Sprawozdanie z działalności ZAZ za rok 2011 stanowi załącznik Nr 9 do protokołu). 
 
Przewodnicząca Rady o godzinie 13.50 zarządziła 20-minutową przerwę. 
Po przerwie o godz.14.10 obrady zostały wznowione i przystąpiono do realizacji punktu: 
Adn.  15 – Podjęcie uchwał: 
 
- w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2012 rok 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa  Samarzewska. 
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Zaznaczyła, że projekt uchwały przedstawiony na wspólnym posiedzeniu Komisji jest 
przedstawiony w takim samym brzmieniu na sesji. Nie ma do tego projektu autopoprawek. 
Skarbnik Gminy pokrótce scharakteryzowała proponowane zmiany w wyniku których 
następuje zwiększenie dochodów o kwotę  89.103 zł i zwiększenie wydatków budżetu o 
kwotę  170.503 zł. Jednocześnie zmniejszeniu ulega  kwota długu publicznego o 81.400 zł co 
jest wynikiem tego, że gmina Mieścisko otrzymała umorzenie pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska na realizację zadania „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej dla 
wsi Popowo Kościelne, co również znalazło odzwierciedlenie w zmianie w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej. Z kolei Skarbnik Gminy pokrótce omówiła  propozycje zwiększenia 
dochodów i wydatków w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach.  
- radny Rodzewicz – zapytał  o procent umorzonej pożyczki łącznie z jej obsługą ? 
Innych pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. W związku z powyższym Przewodnicząca 
Rady poddała  projekt uchwały pod głosowanie.  
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 10 
do protokołu. 
 
- w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2012-
2021. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że konieczność zmiany w tej uchwale wynika z kwoty 
zmniejszonego długu publicznego w skutek umorzonej pożyczki o kwotę  81.400 zł. W/w 
zmiana jest w załączniku do WPF. Na prezentacji multimedialnej  przedstawiona była 
aktualna sytuacja budżetu jeśli chodzi o prognozę zawierająca skorygowane dochody i 
wydatki. Aktualna kwota długu po uwzględnieniu umorzonej pożyczki wynosi  2.137.133 zł.  
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 11 
do protokołu. 
 
- w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Mieścisko środków 
stanowiących fundusz sołecki na rok 2013. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Mimo, że sąsiednie gminy z 
niego zrezygnowały Wójt Gminy stoi na stanowisku, że te pieniądze które są najlepiej są 
wykorzystywane na wsiach. Na rok 2012 sołectwa otrzymały pewne wytyczne, na 2013 
również będą dalsze. Autonomia poszczególnych wsi w utrzymywaniu świetlic, chodników. 
Przeniesiemy również koszty wynagrodzeń i pochodnych opiekunów świetlic, koszty zakupu 
opału, środków czystości, doposażenia świetlic, koszty zakupu energii, wywozu nieczystości. 
W sołectwach w których nie ma świetlic proponuje się środki na utrzymanie zieleni i remont 
dróg. Budżet państwa zwraca 20% tego funduszu. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 12 
do protokołu. 
 
-  w sprawie  porozumienia międzygminnego gminy Wągrowiec z gminą Mieścisko w zakresie 
pomocy osobom niepełnosprawnym. 
W uzasadnieniu Wójt wyjaśnił, że projekt dotyczy dofinansowania przez gminę Wągrowiec 
dowozu osób niepełnosprawnych z jej terenu do ZAZ w Gołaszewie. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
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Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 13 
do protokołu. 
 
- w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Uchwalenie w/w programu 
wynika z przepisów znowelizowanej ustawy o ochronie zwierząt, która weszła w życie od 1 
stycznia br. Program uzyskał pozytywną opinię Powiatowego Lekarza Weterynarii oraz Koła 
Łowieckiego działającego na terenie gminy. Program obejmuje także wskazanie środków 
finansowych w budżecie Gminy na 2012 r. na jego realizację. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 14 
do protokołu. 
  
- w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy zamiany prawa użytkowania 
wieczystego na prawo własności. 
Zgodnie z uzasadnieniem przedstawionym przez Wójta Gminy przedmiotem uchwały jest 
uregulowanie stanów prawnych działek o numerach ewidencyjnych 17/2 i 15/1 położonych 
w Podlesiu Kościelnym (działka na której stoi sklep). 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 15 
do protokołu. 
 
- w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych we wsi Mirkowiczki. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośn ie i stanowi załącznik Nr 16 
do protokołu. 
 
- w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położonej we wsi Zbietka. 
Zgodnie z wyjaśnieniami Wójta przedmiotem uchwały jest działka nr 132 o powierzchni 
0,8400 ha stanowiąca własność gminy Mieścisko położona w Zbietce (na końcu wsi Zbietka 
skręcając w lewo do Sarbii). 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Na 15 radnych uchwała w 
głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za” i stanowi załącznik Nr 17 do 
protokołu. 
 
- w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej we wsi  Podlesie Kościelne. 
Zgodnie z wyjaśnieniami Wójta Gminy przedmiotem uchwały jest sprzedaż nieruchomości 
zabudowanej budynkiem po byłej Szkole Podstawowej wraz z zabudowaniami i przyległym 
do tego gruntem w Podlesiu Kościelnym o powierzchni 2,5400 ha. 
- radny Rodzewicz – zadał pytanie co z boiskiem i co z mieszkańcem ? 
- Wójt – „po pierwsze, że możemy również sprzedawać z mieszkańcami. Prowadzimy 
rozmowy i na pewno rodzina na bruk nie zostanie wyrzucona. Wręcz przeciwnie nabywcy 
nawet mówią, że chętnie jeżeli tam ktoś będzie. Boisko do piłki siatkowej będzie. Może na 
razie nie będzie boiska do piłki nożnej, a w momencie kiedy nie będziemy mieli gruntu to 
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możemy wystąpić o ten grunt obok tam gdzie kiedyś było boisko. Prezentuję pogląd, że 
siatkówka plażowa jest o wiele lepsza dla rozwoju niż piłka nożna.  
- radny Wojtyszyn – „uważam, że dobrze jakby ten budynek tak podzielić żeby to mieszkanie 
zajmowane przez lokatora  wraz z podwórkiem i ogródkiem stanowiło odrębną własność”; 
- Wójt – „to jest Pana opinia, a ten co ma pieniądze i chce to kupić stawia swoje warunki. 
Narazie mamy kupca, który chce kupić całość”; 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Na 15 radnych uchwała w 
głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
- w sprawie likwidacji Zespołu ds. Obsługi Oświaty w Mieścisku. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. „Idąc dalej wyposażania 
dyrektora szkoły w autonomię likwidujemy Zespół i przydzielamy z tych osób które zostaną 
po ½ etatu w każdej Szkole i Przedszkolu. Pozostałe 3 etaty zostaną i na początek dostaną do 
pomocy stażystkę.. Po wspólnym spotkaniu dyrektorów i Zespołu ds. Obsługi Oświaty i 
wizycie w Gołańczy, gdzie taka forma już działa od 2007 roku, że każdy z dyrektorów ma 
swojego księgowego na ileś etatu wszelkie wątpliwości zostały rozwiane i konieczność 
podjęcia uchwały. 
- radny Rodzewicz – „patrzyłem jak to działa w innych gminach. Owszem były zmiany, ale nie 
było Kierownika ds. Obsługi Oświaty tylko był inspektor oświaty. Likwidacja etatu Kierownika 
była. Nie wiem jaki jest sens dzielenia etatów na ileś części ? Kiedyś był wydzielony fundusz 
na Zespół ds. Obsługi Oświaty i on się  w ramach tego funduszu gospodarzył. A teraz będzie 
taka sytuacja, że za tę część finansową szkoły będzie odpowiadał dyrektor danej szkoły. Po co 
dzielić i robić z tego problemy jak to dobrze funkcjonowało ? Dla mnie jest to bezsens. Nie 
widzę żadnego merytorycznego uzasadnienia w organizacji pracy itd. To jest mnożenie 
dodatkowych problemów i rozmywanie się odpowiedzialności”;  
- Wójt – w odpowiedzi wyjaśnił, że na zadane pytanie Pani Prezes RIO odpowiedziała, że 
Zespół w takim systemie już jest anachronizmem. W momencie likwidacji każdy z dyrektorów 
musi odpowiadać i poddać się również dyscyplinie finansowej. To on musi mieć wpływ ze 
swoim księgowym i on musi wiedzieć jak gospodarzyć przydzieloną pulą środków. Uważam, 
że to będzie lepiej funkcjonowało, każdy dyrektor będzie osobiście odpowiadał.  
W dotychczasowych warunkach  to się rozmywała odpowiedzialność”; 
W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Na 15 radnych: 12 głosowało „za”, 2 „wstrzymało się od głosu” (radny Witucki i radny 
Rojewski) i 1 radny „przeciw” (radny Rodzewicz). 
Uchwała została podjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
 
- w sprawie  uchylenia uchwały Nr XXIX/252/06 Rady Gminy Mieścisko z dnia 22 czerwca 
2006 r. w sprawie upoważnienia Kierownika Zespołu ds. Obsługi Oświaty do załatwiania 
spraw z zakresu pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów i wydawania w tej 
sprawie decyzji administracyjnych. 
W związku z likwidacją Zespołu ds. Obsługi Oświaty zasadne jest podjecie niniejszej uchwały. 
Sprawy z zakresu pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów będą 
prowadzone w Urzędzie Gminy. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Na 15 radnych: 14 
głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. (Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do 
protokołu). 
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- w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Mieścisko. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Projekt uchwały dotyczy zmiany 
przeznaczenia części gruntów przeznaczonych w obowiązującym studium pod tereny 
wysypisk i  jako tereny do rekultywacji na tereny aktywizacji gospodarczej. Zmianą są też 
objęte min drogi dojazdowe jakie gmina kupiła od Nadleśnictwa. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 21 
do protokołu. 
 
- w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów działalności gospodarczej w Jaworówku. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. „Mamy tam 2 działki: 2 obszary 
w Jaworówku. Jeden 9 ha i drugi 14 ha. Każdy taki obszar musi mieć miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego gdyż my takiego na całą gminę nie mamy, on się już 
skończył, studium nie wymaga tego, natomiast jeżeli nawet powstanie biogazownia to 
energetyka im nie podłączy dlatego, że nie ma w planie produkcji energii odnawialnej – takie 
coś musi być zapisane. Również kwestie innych działek musi to być, poza tym jak państwo 
widzicie mamy tutaj takie enklawy lasu, tutaj mamy linię lasu, której nigdy nie było, dlatego 
moja wizyta w Dyrekcji Lasów Państwowych w Poznaniu (nigdy lasu tam nie będzie) Oni się 
umywają od tego. W 1985 roku zostało to zrekultywowane i musimy tę linie lasów wykreślić, 
a można to zrobić dłuższa droga ale może i pewniejsza jest przez plan zagospodarowania 
przestrzennego jak również te enklawy lasów też, bo tam są samosiejki, częściowo żeśmy to 
wycięli, również plan zagospodarowania może to znieść bo to jest w gestii Marszałka i wtedy 
będziemy mieli pole czyste do inwestycji. Najważniejszą rzeczą opracować plan, mieć  
szeroką gamę  inwestorów a z drugiej strony najważniejszą rzeczą z tego wszystkiego jest 
jeszcze prąd, w najbliższej przyszłości może być gaz bo pójdzie do Kłecka i III rzecz – drogi 
dojazdowe bo to był również warunek, który pozwoli uruchomić, bo dojazd z tyłu tym 
brukiem w ogóle nie wchodzi w rachubę”;  
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Na 15 radnych uchwałą w 
głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 22 do protokołu). 
 
Adn. 16 – odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński: 
- radnemu Wojtyszynowi – w sprawie obowiązków odbiorców wody -„wspólnie z 
P.Radczynią przygotujemy odpowiedź na piśmie, spotkamy się razem, przedyskutujemy, a 
potem wszystkich radnych poinformujemy”; 
- radnemu Rodzewiczowi: 
1) „równania dróg jeszcze nie zakończono”; 
2) sprawa cateringu -  „ja mogę przedstawić umowę, specyfikację zamówienia. Nikt z 
dyrektorów nie zgłaszał mi żadnych uwag. Kwestię szczotek przewożonych wraz z żywnością 
sprawdzę. Mówiono tylko, że 1 rodzic, 2 może wycofa się z dożywiania. Dla nas i dla 
dyrektorów jest to usprawnienie. Jednocześnie jest tak, że płaci się za faktycznie wydany 
obiad. Jak dziecko jest chore to 1 obiad mniej. Płacimy tylko za netto i to jest ten zysk.  
Uważam, że początki zawsze są trudne. W umowie jest napisane kto odpowiada jakby 
czasem coś się stało. Ja uważam, że dyrektor szkoły powinien być dyrektorem szkoły, a nie 
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stołówki, sprzątaczek. Jednocześnie dziękuję za uwagę o pękającej wykładzinie w Gimnazjum 
– zostanie to sprawdzone i  musi zostać naprawione w ramach rękojmi czy gwarancji”; 
- plastikowe naczynia – „myśmy konsultowali to z Sanepidem i jest to zgodne. Od pilnowania 
dzieci są wychowawczynie i pomoce. Myślę, że to się musi wdrożyć. Posiłki są dostarczane na 
czas, są wydawane w naszych pomieszczeniach, tylko nie są w nich przygotowywane, a to 
jest różnica.. Są 2 posiłki do wyboru. Na tydzień jest wywieszony jadłospis, za zgodą 
dyrektora nie później niż na 2 dni wcześniej zmieniany. Dyrektorzy mi nie zgłaszają, wręcz 
przeciwnie mówią, że to jest dobre i dzieci to jedzą”; 
- radnemu Graczykowi – odnośnie drogi z Gorzewa na drogę powiatowa – „byłoby 
nielogiczne jeżeli z jednej strony przepust jest powiatowy, a z drugiej strony przepust 
gminny. Rura idzie wzdłuż drogi. Jednocześnie Wójt nawiązał do ostatniego posiedzenia 
Komisji Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Urzędzie Gminy w Mieścisku, podczas którego jego 
uczestnicy doszli do następujących porozumień min. kwestia Gorzewa, kwestia Popowa-
Budziejewa-Budziejewka, a w konsekwencji Budziejewa-Miłosławic do Nieświastowic, ale to 
oczywiście nie w roku. Natomiast dość dużą rzeczą i satysfakcją jest to, że P.Starosta napisze 
pismo do Nadleśniczego odnośnie „trójkąta Kłodzińskiego” i jak będzie trzeba to się wtedy 
spotkamy a może jak napisze to od razu będzie zgoda i wtedy nastąpi wycinka ileś tam 
drzew. Jest to do uzgodnienia. Również jest zadeklarowana pomoc odnośnie tej małej 
obwodnicy. Starosta mówił, że w tej materii nam pomogą”;  
W związku z faktem przybycia na sesję Przewodniczącego Powiatowej i 
Wiceprzewodniczącego Wielkopolskiej Izby Rolniczej w Poznaniu – P.Bogdana Fleminga 
Przewodnicząca Rady udzieliła mu głosu  w sprawie wymarznięć zasiewów i opłaty 
licencyjnej i tym samym przeszła do punktu następnego porządku sesji. 
 
Adn. 17 – Wolne głosy i wnioski 
 
Przewodniczący Powiatowej Izby Rolniczej – P.Bogdan Fleming – poinformował, że bardzo 
trudna jest sytuacja w rolnictwie na terenie Wielkopolski i Kujaw. Przymrozki nawiedziły 
Wielkopolskę, część Kujawsko-Pomorskiego, Lubuskie, Pomorskie, Zachodnio-Pomorskie. 
Cały wschód Polski jest w dobrej kondycji. Dzisiaj odbywa się sejmowa Komisja Rolnictwa. 
P.Fleming jako Prezes Wielkopolskiej Izby Rolniczej  skierował pisma do Ministra Rolnictwa , 
do Przewodniczącego Senackiej Komisji Rolnictwa oraz do Przewodniczącego Sejmowej 
Komisji Rolnictwa – posła Jurgiela na temat obecnej sytuacji w rolnictwie w związku z 
wymarznięciami o zainteresowanie się tą sprawą, poczynienie pewnych zmian i 
przygotowanie pewnej puli pieniędzy dla rolników. To nie jest żadna łaska, tylko to co się 
stało tego nikt się nie spodziewał. Nie wiemy co będzie w kwietniu, w maju gdy przesiejemy 
te zboża bo to jest następny problem. Jeśli chodzi o pomoc dla rolników dotkniętych 
wymarznięciami w uprawach to aby dostać jakąkolwiek pomoc, czy to będzie pomoc socjalna 
czy zwrot kosztów na część paliwa rolniczego z akcyzą do przesiania muszą być protokoły 
strat. Każdy rolnik musi podać uczciwie komisji, która będzie jeździła po polach  ile hektarów 
uległo wymarznięciu zimowemu. W tym miejscu Przewodniczący Izby apelował do rolników 
o uczciwe podawanie powierzchni. Może to być ten zwrot, albo jakaś zapomoga socjalna. Co 
do kredytów to jest pewna pula pieniędzy podobno 780 mln zł i ma być jeszcze dołożone 130 
mln zł. Ale z tego co widzimy pewna albo większa część gospodarstw na te kredyty się nie 
załapie bo nie ma zdolności kredytowej, albo ma 2,3 kredyty do spłaty. Myślę, że Rząd 
podejdzie do tego odpowiedzialnie i będą na to jakieś pieniądze i będą musieli uruchomić 
pieniądze z rezerwy”; 
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- Kolejna rzecz, że nie ma materiału do przesiania. Cały czas rolników atakowano, że rolnicy 
nie kupują materiału siewnego, a instytucje nasienne nie są przygotowane do tej klęski bo 
nie mają materiału siewnego. To jest następny problem. Sprowadza się zboże z Lubelskiego, 
z innych stron Polski, czy Ukrainy. Ci co mają zboże będą chcieli zarobić na tej sytuacji czy 
spekulacyjnie czy niespekulacyjnie. Prawdopodobnie przygotujemy jako Izba taki pozew 
przeciwko tym instytucjom nasiennym, że sprowadziły do Polski materiał siewny, który po 
prostu nie wytrzymuje Polskich warunków pogodowych. My musimy liczyć, że mamy -20 , a 
nie +20 C. Dla wielu gospodarstw, szacuje się 70-80% gospodarstw sytuacja jest bardzo 
trudna. W Wielkopolsce, na Kujawach zboża będzie brakowało i ceny na pewno wzrosną”; 
- „w związku z anomaliami pogodowymi sytuacja w rolnictwie będzie się pogarszała. 
Należałoby pomyśleć w rolnictwie o ubezpieczeniu gruntów. Izba  podejmuje  się 
wypracowania systemu, modelu. Tutaj musi być zgoda samych rolników i firm 
ubezpieczeniowych”; 
- „jest problem z Unią Europejską o tzw. przelicznik odszkodowawczy strat. W UE w 
przypadku strat na polu  jest liczony stan całego gospodarstwa łącznie z trzodą chlewną i 
bydłem, co w konsekwencji może wyjść u rolnika na plus i wtedy nie ma żadnego kredytu 
klęskowego, nie ma żadnej zapomogi bo stan gospodarstwa jest na plus”;  
- radny Graczyk – ponowił wcześniejsze zapytanie czy jest możliwość wystąpienia poprzez 
posła Wielkopolskiej Izby Rolniczej o wstrzymanie działania ustawy o odstępstwie nasiennym 
? Jeżeli rolnicy, którzy przesiewają zboże niewiadomego pochodzenia bo jest od sąsiada, czy 
kogoś innego i nie ma dokumentów licencyjnych i on ma być karany. Izba niech wystąpi 
poprzez posła o wstrzymanie tej ustawy. Nie może być karania rolników w tej wyjątkowej 
sytuacji”; 
- Przewodniczący Powiatowej Izby Rolniczej – P.Fleming – „w świetle prawa Agencja ma 
prawo walczyć o swoje jeżeli materiał sprzedali i jest udowodnione, że to jest ich materiał, 
bo jeśli kupowało się materiał siewny to dostaje rolnik dokument i to jest niepodważalne. W 
tym momencie nie ma takiego wycofania.. Jest problem także tych gospodarstw, które nie 
zakupywały, a takie dostaną od Agencji. Ja nie mogę tego zrobić przez jednego posła. Ja to 
muszę kierować na ręce Ministra albo Sejmowej Komisji Rolnictwa”; 
- Wójt – udzielił odpowiedzi radnemu Rodzewiczowi w temacie umorzonej pożyczki. 
Pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w wysokości 407 tys.zł,  
zaciągnięta w 2007 roku została umorzona w wysokości 20% tj. 80.400 zł. Obsługa tej 
pożyczki wyniosła  25.674,59 zł.. 
- radny Kuryłowicz – przedstawił ogłoszenie  Regionalnego Zarządu  Inwestycji Wodnych o 
organizowanym w dniu 29 marca br. w Janowcu Wlkp. spotkaniu konsultacyjnym dot. 
Programu działań mających na celu ograniczenie odpływu azotu ze źródeł rolniczych z 
obszarów szczególnie zagrożonych. Dotyczy to posiadaczy gruntów w rejonie Zabiczyna, 
Mirkowic i Zakrzewa. 
- radny Rojewski: 
1) „chodzi o drogę z Zabiczyna do Werkowa (prosto, z gorzelni).Jest to droga gminna. Tę 
drogę ktoś zaorał  i zasiał zboże. Drogą jeżdżą ludzie z Werkowa. Ostatnio samochód jadący 
do pożaru musiał wjechać na ten zasiew. Droga jest potrzebna do komunikacji”; 
2) „na mostku koło P.Prusa trzebaby przywieść szlaki. Mieszkańcy mają propozycję, że gdyby 
ta szlaka była załatwiona przykładowo z Rąbczyna to oni sami swoim transportem 
przywieźliby i rozsypali. Stan drogi jest straszny. Tą drogą jeżdżą ludzie z Werkowa do 
Zabiczyna. Radny prosił o szlakę”; 
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- radny Witucki – prosił aby pociąć do końca gałęzie przy drodze Podlesie Kościelne-Zbietka. 
Do połowy to jest zrobione. Gałęzie leżą na tej drodze i przejechać nie można ani w jedną ani 
w druga stronę”; 
- Przewodnicząca Rady – przypomniała radnym o złożeniu oświadczeń majątkowych za rok 
2011 do końca kwietnia. Druki do pobrania w biurze Rady. 
W związku ze zbliżającymi się świętami Wielkiej Nocy złożyła wszystkim najlepsze życzenia. 
Do życzeń przyłączył się Wójt Gminy wraz z Urzędem .Tym akcentem Przewodnicząca Rady 
zamknęła XIV sesję Rady Gminy. 
 
 
  
  Protokółowała:    Przewodniczyła sesji: 
 
 Inspektor ds. obsługi organów   Przewodnicząca Rady 
 Gminy 
        /Wiesława Kujawa/    /Elżbieta Kapczyńska/ 
 
 
 
 

 


